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znaczeniu dla filozofii. Protf. Gawęcki, powołując się na polskie tradycje nauko- 
znawcze, polemizował im.in. z tendencjami angielskich uczonych do zacieśniania 
zakresu nauki o nauce przez odsuwanie na margines tej dyscypliny zagadnień fi
lozoficznych.

cd.

WYKŁAD O ¡ROZWOJU MEDYCYNY W GDAŃSKU

W części publicznej rocznego walnego zebrania 'Gdańskiego Towarzystwa Nau
kowego, odbytego 26 marca 1966 r., doc. Stanisław Sokół dał wykład Rzut oka na 
rozwój medycyny w Gdańsku od XVI do XVIII wieku '(medycyna stosowana i ba
dania naukowe w zakresie medycyny, prace nad historią medycyny).

Z. Br.

TYSTĄOUEtCHE POLSKIEJ MY&Ll TECHNICZNEJ

Sesja Studenckich Kół Naukowych, zorganizowana przez Radę Uczelnianą Zrze
szenia Studentów Polskich Politechniki Śląskiej w Gliwicach w dniach ,2iT—28 
kwietnia ;1®66 r., odbywała się pod hasłem Polska myśl techniczna w 1000-leciu 
Państwa Polskiego. Tematyce tej poświęcone było wstępne, plenarne posiedzenie 
Sesji, na którym referaty wygłosili m.in.: prof. Eugeniusz Olszewski Tysiąc lat 
polskiej myśli technicznej oraz prof. Zygmunt Gogolewski Udział Politechniki 
Śląskiej w dorobku polskiej nauki i techniki.

E. O.

TRADYCJE HUTNICTWA PUSZCZY SANDOMIERSKIEJ

W dniu 20 maja 1006 r. odbyła się w Stalowej Woli sesja naukowa poświęcona 
tradycjom hutnictwa na obszarze sandomierskiej puszczy, zorganizowana przez 
stalowowolski Zakładowy Dora Kultury Związku Zawodowego Hutników. ¡Progra
mem konferencji Objęto całość dziejów hutnictwa żelaza w widłach Wisły i Sanu, 
od okresu lateńskiego do powstania Stalowej Woli. O hutnictwie prehistorycznym 
mówił mgr Antoni Kunysiz '(¡Przemyśl), o hutnictwie 'średniowiecza i wieków następ
nych aż do XiIX w. — prof. Jan Pazdur (Warszawa) i doc. Franciszek Kotula (¡Rze
szów), o budowie zaś huty i miasta Stalowa Wola — mgr Stefan Łabęcki (Stalo
wa Wola).

GEŁeferaty dały m.in. interesujący obraz poważnego rozwoju kuźnic nad brzega
mi licznych rzek i rzeczek spływających do Wisły i Sanu1. Niektóre z tych kuźnic, 
jak np. w Przyszowie — co uczestnicy konferencji mogli zobaczyć w czasie zorga
nizowanej w dniu następnym wycieczki — związane były z budową dużych urzą
dzeń wodnych, przy czym utworzone stawy wykorzystywane były zapewne do ce
lów obronnych. Duże uznanie wzbudził referat mgra Łabęckiego, oparty zarówno 
na materiałach drukowanych i rękopisach archiwalnych, jak i na wywiadach 
z uczestnikami budowy Stalowej Woli w latach 10137—1939.

W dyskusji wypowiadali się przede wszystkim historycy regionu, dorzucając

gresu Historii Nauki; por. sprawozdanie z Kongresu w nrze ,1>—2/1*906 „Kwartalni
ka”, s. >158.

1 Por. m.in. notatkę o artykule doc. F. Kotuli, opisującym pozostałości kuźni
cy w ¡Rakszawie; „Kwartalnik“, nr 1—2/1965, s. 197.


